
          Dato: 21.marts, 2012 
          Ref.: Per.U.Pedersen 
 
 

Referat fra ordinær generalforsamling, 2012 
Onsdag 14.marts, 2012, i Dybbøl Forsamlingshus 

 
Valg af dirigent 
 
-Per Germann, Nørreled 2, blev foreslået og valgt. 
-Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt samt at den var beslutningsdygtig (min. 3 
medlemmer skal være tilstede). 
 
Formandens beretning 
 
Se bilag 1. 
 
-Spm.: Yderligere HD-kanaler? 
Svar: TV2 i HD udgave kommer snart. Herudover var det muligt at stemme på andre HD-kanaler ifm. 
afstemningen, men disse blev ikke valgt ind. 
-Spm.: Hvorfor købe Boxer gennem foreningen? 
Svar: Boxer-priser gennem foreningen er lavere end i frit køb. 
-Spm.: Kræver YouSee ekstra box? 
Svar: Nej! 
-Kommentar: Der er stadig problemer med analoge kanaler. 
Svar: Triax er orienteret. 
-Spm.: Undertekster forsvandt på must carry-programmer lørdag. Hvorfor? 
Svar: Tilsyneladende ikke andre med samme problem. 
-Spm.: Hvornår kommer Internet TV og mulighed for at optage? 
-Svar: Er på nuværende tidspunkt ikke afklaret. 
 
Fremlæggelse af regnskab for 2012 til godkendelse 
 
-Kasseren Knud Bille gennemgik posterne i regnskabet. Årets resultat er 135.396 DKK. 
Dette er bl.a. en følge af at der ikke er betalt leje af nyt udstyr for 2011. 
 
-Spm.: Hele formuen er anført som "kontanter". Har anlægget ingen værdi? 
Svar: Ikke opgjort og ikke sikkert det er muligt. 
-Spm.: Start forfra. Hvad er det? 
Svar: En facilitet der betales for til Copy-Dan, men ikke er tilstede i foreningens anlæg. 
-Spm.: Hvor en stor kapital skal foreningen have? 
Svar: Selv om der ved årsskiftet var 485.585 DKK i "kassen" så er der i dag kun ca. 10.000 DKK efter 
betaling af kanaler. 
 
Fremlæggelse af budget samt kontingent for 2012 
 
-Kasseren fremlagde budget. 
-Kontingenter (pr.år): 
*Lille pakke 1.150 DKK 
*Mellem pakke 3.050 DKK 
*Stor pakke 4.450 DDK 
 
-Spm.: Hvorfor står lejekontrakt med 100% beløb? 
Svar: Nyt udstyr. Ikke betalt for 2011. 
 
Behandling af indkomne forslag 
 
-Dirigenten konstaterede at det ikke ville være muligt at vedtage det indsendte forslag om at nedlægge 
foreningen, da dette ville kræve at der er over 50% af medlemmerne tilstede og af disse skal 75% stemme 
for. Der var ca. 70 personer tilstede ved generalforsamlingen. 
-Der blev foreslået et ændringsforslag: 
*"Bestyrelsen pålægges at undersøge konsekvenser og betingelser for at indføre enten Stofa eller YouSee 
som programleverandør i foreningens anlæg. Afsluttes inden 6 måneder." 
*Flere end 50% af de tilstedeværende tilkendegav tilslutning til dette forslag. Bestyrelsen arbejder herefter 
videre ud fra dette oplæg. 
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Valg af bestyrelsesmedlemmer 
 
-På valg var 
...Knud Bille, Vesterled 21, 
...Ejner S.Egtved, Vesterled 52. 
Begge var villige til genvalg og der blev ikke foreslået andre kandidater.  
Begge blev derfor genvalgt. 
 
Valg af suppleanter 
 
- Per Germann, Nørreled 2, blev valgt som 2.suppleant. 
 
Valg af revisor og revisorsuppleant 
 
-Revisor: Hans Skafte, Vesterled 28, blev genvalgt. 
-Suppleant. Knud Petersen, Vesterled 20, blev genvalgt. 
 
Eventuelt 
 
Her var det muligt at stille spørgsmål til blandt andre Niels Poulsen, Jerlev Radio, som var til stede under 
generalforsamlingen. 
 
-Kommentar: Lyd meget høj på analog udgave af Eurosport! 
Svar: Vil blive rettet. 
-Spm.: Muligt at få Jerlev Radio til at måle på signal? 
Svar: Send e-mail til Ejner Egtved. Jerlev Radio vil da samle sammen en gang om ugen (se bilag 2). 
-Kommentar: Ikke nok at måle, da der også er tale om periodiske problemer f.eks. svingende signalstyrke. 
-Spm.: Manglende tekst TV ved nogle fjernsyn. Status? 
Svar: Jerlev Radio undersøger. 
 
Niels Poulsen, Jerlev Radio, kom med følgende opfordring: 
*Ved problemer med signalkvalitet eller udfald, da send e-mail til Ejner Egtved. Jerlev Radio vil da uden 
beregning undersøge den pågældende installation. Dette vil være gældende indtil 1.maj, 2012. 
 
Tjekliste: Se bilag 2! 
 
 
 
 
 
 

Ejner Egtved 
Formand 

Per Germann 
Dirigent 

Per U.Pedersen 
Referent
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BILAG 1 
 

Generalforsamlingen i Antenneforeningen Skansen onsdag d. 14. marts 2012 
Beretning 

 
Den 4. april fik foreningen etableret et digitalt spejl af alle analoge kanaler ved anvendelsen af et nyt udviklet 
Triax udstyr i hovedstationen. 
Indkøringen har stillet store krav til både medlemmer, bestyrelsen samt foreningens servicepartner. Forløbet 
er løbende blevet informere via foreningens hjemmeside. Her er nogle af hovedpunkter i forløbet: 

• Der blev truffet aftale med Jerlev Radio om leje af udstyr til både analoge og digitale programmer. 
Det lejede udstyr var et nyt udviklet koncept fra firmaet Triax. 

• Triax oplyst at det aktuelle udstyr var testet efter deres interne gældende regler og frigivet til salg. 
Foreningen forventede derfor ingen væsentlige problemer. 

• Efterfølgende har Triax oplyst at udstyret var testet efter de normer og standarder som leverandører 
af TV normalt skal overholde. Dog manglede test i en normal installation  

• Foreninger var den første der fik leveret det nyudviklede Triax udstyr til en hovedstation.     
• Det blev hurtigt erfaret at der var problemer med enkelte modeller af fjernsyn. 
• Triax satte ekstra ressourcer ind på at finde en løsning men det tog alligevel en stykke tid inden 

endelig løsning var klar. 
• Udstyret har i den seneste periode kørt væsentlig mere stabilt. Udstyret tilgodeser fremtidige behov 

for HD kanaler og andre tilvalg foreningen måtte ønske på nettet i fremtiden.  
• De analoge programmer har der ikke været problemer med, dog med en undtagelse omkring nytår. 

Dem der kun ser de analoge programmer har derfor oplevet konverteringen som uproblematisk. 
• Pga. af de løbende problemer har foreningen ikke betalt leje af udstyret i 2011. 

  
Udover problemerne med det nye udstyr er der også andre forhold der har drillet foreningen og dens 
medlemmer.  

• Der blev den 5. maj 2011 afholdt et informationsmøde i Dybbøl Forsamlingshus, hvor Jesper fra 
Boxer informerede om de muligheder Boxer kunne tilbyde gennem foreningens net. 

• For at undgå problemer med Viasat havde bestyrelsen bevist valgt at placerer Boxer i mellempakken 
selvom bestyrelsen godt var klar over at interessen for Boxers udbud med den placering nok ikke 
ville være særlig attraktivt for ret mange af foreningens medlemmer. 

• I begyndelsen af november måned afbrød Viasat uden varsel foreningens signal for TV3, 3+ og 
Disney kanalen idet de hævdede at foreningen skulle have modtaget brev med forvarsel. Dette brev 
er aldrig blevet modtaget af foreningen. 

• Viasat mente at køb af programmer ved Boxer krænkede betingelser for deres aftale med os. 
• Bestyrelsen besluttede at lukke for Boxer-signalerne i hovedstationen. Alternativt skulle foreningen 

indgå en ny aftale med Viasat som ville forøge prisen for TV3, 3+ og Disney med mere end 50% (ca. 
450 DDK pr.medlem) 

• Ingen medlemmer havde dog nået at indgår aftale med Boxer. 
• FDA (Foreningen af danske antenneanlæg) og konkurrencestyrelsen arbejder nu med sagen som 

involverer adskillige antenneforeninger.           
 
I januar måned 2012 forgik det i pressen meget omtalte skift fra MPEG 2 til MPEG 4 format for de danske 
kanaler. Ændringen blev indført samtidig med at TV2 blev til en betalingskanal. 

• En del af de problemer der opstod var bl.a. på grund overgangsproblemer ifm. Aabenraa-senderen. 
Pga. dette opstod der problemer som foreningen ikke blev orienteret om. 

• Men også Aabenraa senderen er der nu ved at være styr på og der har i en periode ikke været 
konstateret udfald og forstyrrelser som har kunnet henføres til senderen. 

• TV 2’s skift til betalingskanal var forberedt i foreningens hovedstation og forløb derfor problemfrit. 
 
Den nye digitale verden stiller væsentlig større krav til kvaliteten af installationen hos det enkelte medlem. 
Hvis man vil undgå forstyrrelse på billede og lyd så skal installationen være HF-tæt.  
På foreningens hjemmeside er der oplysninger om krav til installationen. Disse krav vil blive endnu mere 
kritisk efter januar 2013 hvor et område omkring 800 MHZ frigives til mobiltelefoni. 
  
Medlems - og pakkestatus 
Medlemsstatus: 

• Januar 2012 - 473 medlemmer   
• Samme tidspunkt 2011 – 486 medlemmer 



Side 4 af 6 

• Tilbagegang på 13 medlem 
• Indkøringsproblemerne har for nogle få været årsag til udmeldelsen, men for de fleste er der tale om 

andre grunde, f.eks. Flytning, Programudbud  
            
Pakkestatus - 1. jan 2012 

• 88 har valgt lille pakke - var 35 i 2011 
• 118 har valgt mellemste pakke - var 97 i 2012 
• 267 har valgt stor pakke - var 354 i 2012 
• Har man ønske om pakkeskift skal dette meddeles bestyrelsen skriftlig inden udgangen af august 

mdr.!!!! 
• Et skift til en større pakke vil normalt blive accepteret på andre tidspunkter da det ikke medfører 

ekstra udgifter for foreningen 
• Skift til mindre pakker midt på året vil kan ikke accepteres, da der betales til 

programleverandørerne for et år ad gangen.  
• Pris for pakkeskiftet ca. 250, - kr. som afregnes direkte med vores Jerlev Radio. 

 
Programvalg 2012 og 2013: 

• Forslagsrunde  
• Afstemningsrunde  
• 126 af de 486 deltog i afstemningen – hvilket svarer til 26 % 
• Afstemningen medførte ingen ændringer på radio-siden 
• Disney Channel blev stemt ud og TV3 Puls ind   
• På grund af de problemet med Viasat og deraf følgende lukningen af Boxer signalerne, har 

foreningen efter henvendelser fra børnefamilier valgt at bibeholde Disney som prøvekanal indtil 
situationen med Boxer er afklaret.  

• I begyndelsen af april 2012 vil TV2 HD blive tilgængelig i foreningens net. Kanal og frekvens vil blive 
oplyst på hjemmesiden  

 
Internet/IP telefoni   

• Aftalen med Dansk Kabel TV fortsætter, men vil dog blive overført til YouSee, da Dansk Kabel TV 
sidste år blev en afdeling i YouSee og nu fremover primært skal varetage service og udbygninger. 
Overgang til YouSee vil ikke ændre noget for dem der i dag har internetaftale i foreningen (f.eks. 
bibeholdes e-mail adresserne). 

• Der har ikke været meldinger om problemer med driften af Internettet. 
 

Hjemmeside: 
• For dem som har internetadgang er den at finde på www.skansen.dk  Det er fortsat Per Ulrik 

Pedersen som er web-master. 
• Generelle oplysninger om foreningen, vedtægter, programoversigt, fejlmelding, tilmelding, 

bestyrelsen, sidste nyt og links til div. nyttige oplysninger. 
 

Fejlmelding: TV / Radio 
• Servicekontrakt med God Tone Jerlev Radio kører videre med den udvidelse som er omtalt. 
• Der kan meldes fejl på anlægget - Hverdage kl.8.00-16.00 på telefon 75 86 57 22  
• Hverdage 16.00-22.00 og lørdag og søndag samt helligdage fra kl.10.00-22.00  
• På telefon 22 92 70 02 (vagt) 
• Er der fejl så kontakt Jerlev Radio. Er der flere der ringer så giver det servicefolkene mulighed for at 

indkredse fejlen så den hurtigere kan udbedres.    
• Serviceaftalen gælder kun signalet frem til standeren.  
• Kravet til anlægget fra standeren til huset og inde i huset er blevet væsentlig større, så har man en 

gammel installation og oplever dårlige billede og lyd kvalitet så bør manfå installationen kontrolleret 
og opdateret. Bare et enkelt dårligt stik kan give problemer.    

 
Fejlmelding internet / IP telefoni  

• Tjekliste på vores hjemmeside (bør udskrives før der er fejl) 
• Servicetelefonnr. 69 12 13 14 – husk at oplyse kundenummer 
• Mandag – fredag 09.00 – 20.30 
• Weekend og helligdage 12.00 – 18.00 

 
Udskiftning i bestyrelsen på grund af fraflytning. 
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På grund af at Kaj Baggersgaard er flyttet fra området, så er suppleant Preben Mylliin indtrådt i bestyrelsen. 
 
I foreningens vedtægter er det ikke præciseret hvem der er første og anden suppleant i forbindelse med en 
suppleants indtræden i bestyrelsen. Foreningen har derfor konsulteret en jurist fra FDA for at få afklaret 
praksis. Denne er flg.: 
Den suppleant der har længst anciennitet i den periode de er valgt i er første suppleant. Suppleanterne er 
ligesom bestyrelsesmedlemmerne valgt for en toårig periode. Efter et nyvalg er man det første år 2. 
suppleant og det andet år 1. suppleant. Dette ændres ikke selvom man genvælges som suppleant.      
  
Udlicitering af kassereropgaver: 
Foreningens nuværende kasserer Knud Bille har ved flere lejligheder givet udtryk for at opgaven som 
kasserer i foreningen var meget tidskrævende og at han såfremt der ikke blev fundet en måde at aflaste ham 
på, ville udtræde af bestyrelsen ved valget her i år. 
Der har uden held været søgt efter et medlem der ville påtage sig opgaven. 
Opgaven med ajourføringen af medlemslister, bogføringsopgaven og opkrævningsdelen er derfor overdraget 
til Jerlev Radio. Kassereren vil fortsat udarbejde budget, være ansvarlig for regnskabet, fortage de 
nødvendige betalinger og modtage information om indmeldelser, udmeldelser og pakkevalg.   
Overdragelsen er gældende fra og med regnskabsåret 2012.      
 
Fremtiden: 

• Foreningen afventer afgørelse omkring Viasat. Det har ikke været muligt at få information om 
tidshorisont for en afgørelse. 

• I sidste års beretning blev det nævnte at FDA var ved at få etableret en fiberring som skulle være 
klar i 2011. Fiberringen skulle tilgodese mindre antenneforeninger med signalforsyninger. Interne 
forhold i FDA har resulteret i at etableringen endnu ikke er realiseret, men løsningen kunne være 
interessant for foreningen.  

• Der har i en periode været praktiseret en frit lejde ordning for medlemmer der havde 
signalproblemer.  Ordning fortsætter vi en periode her efter generalforsamlingen. Så dem der har 
problemer og ønsker et besøg skal sende en mail til formanden der sammen med vores 
servicepartner koordinere hvornår besøget kan finde sted. Se bilag 2. 

• Nogle betragtninger avisen ”Telekommunikation” er kommet med i forbindelse med fladskærme. 
Ifølge deres undersøgelse er det kun hver tredje som køber en fladskærm som er nået frem til at 
finde de digitale kanaler. Det kan måske være en lille trøst eller opmuntring til dem som har haft 
problemer med at finde de digitale kanaler.   

• Foreningen har haft kontakt til YouSee og bedt dem komme med pris på en pakkeløsning (TV og 
internet), da foreningens internet alligevel overgår fra Dansk Kabel TV og til YouSee (begge er TDC 
selskaber). 

 
2011 har nok været det år som i foreningens levetid har givet mest udfordringer til bestyrelsen og nok 
også foreningens servicepartner, men det er bestyrelsens håb, at nye udstyr er kommet så meget på 
plads, at der igen kan opnås en mere normal driftssituation.  
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Bilag 2 
 

Tjekliste for tilbagemelding ang. problemer med TV-modtagelse 
 
Hvis muligt bør tilbagemelding indeholde følgende informationer: 
 
-Type af fejl, f.eks. 
*Programudfald? 
*Manglende lyd eller tekster? 
*Pixelering (billedet brydes op i små firkanter)? 
 
-Tidspunkt for fejlens opståen, hyppighed og varighed 
*Dato og klokkeslet? 
*Konstant eller periodisk? 
*Få sekunder, minutter, timer? 
 
-Programmer 
*Navn på program(mer)? 
*Analog- eller digitaludgave af program? 
 
-Type ("gammel" eller fladskærm) og fabrikat/model af fjernsyn? 
 
-Har nabo eller andet medlem været kontaktet ang. det pågældende problem for at høre 
om det også optræder hos ham/hende? 
 
Ved tilbagemelding inden 1.maj, 2012, vil tjek ske uden beregning for medlemmerne! 
 
Det er vigtigt at så mange som muligt melder tilbage, da dette er vigtigt for at vurdere om 
det er fejl der ligger i husets interne installation eller i foreningens 
hovedstation/fordelingsnet. 
Hvis der er flere der melder tilbage om samme fejl og denne optræder på samme 
tidspunkt, så kan dette være tegn på at årsagen skal findes i antenneanlæg eller net.  
 
 
Tilbagemelding sendes til Ejner Egtved på e-mail:       e.egtved@dyb-net.dk 
 
Alternativt kan besked afleveres i Ejners brevkasse på adressen Vesterled 52. 


